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Avskrift 

Protokoll från regionskonferens i ung
domsskyttefrågor för södra regionen på 
T4 i Hässleholm lördagen den 12 januari 
1974. 

Närvarande: 

G: 

K: 

L: 

M: 

N: 

Olle Andersson, Staffan Ericsson, Eric Lilja 

Kjell Göran Johansson 

Carl Axel Carlsson, Sture Kjellgren 

Eva Johansson, Åke Johansson, Nils Axel Månsson, Thore Möller 

Hans Johnsson 

§ 1 

Nils Axel Månsson hälsade som sammankallande de närvarande välkomna till 
denna den första regionskonferensen och framhöll målsättningen att bereda 
flera i urigdomsskyttet på förbundsplanet verksamma möjlighet att samlas 
för att diskutera aktuella problem. 

§ 2 

Valdes Nils Axel Månsson till ordförande att leda dagens förhandlingar. 

§ 3 

Fastställdes i inbjudan uppställd föredragningslista med tillägg av 
punkt 11: Finns behov av att Ungdomsskytten utsänds separat som särtryck 
till ungdomssektionerna. 

punkt 12: Information om landstingsbidrag, vartill från Ungdomsnämnden 
utsänds underlag. 

punkt 13: Övriga frågor. 

§ 4 

Ansvarig ledare för förbundslag till JSM 

Inledde Nils Axel Månsson med synpunkter på utsänd Instruktion för lag
ledare i de punkter den är tillämpbar för JSM-ledare samt på d~n i utsänt 
material uppsatta målsättningen, varefter följde en livlig diskussion med 
många värdefulla inlägg. 

Diskussionen gav följande svar på framställda frågor: 

A 1 Lagledare skall väl känna förbundets ungdomsskytte, vara god orga
nisatör och äga den personlighet att han dels är naturlig ledare 
för ungdomarna. dels med auktoritet kan inskrida med synpunkter 
till tävlingsledningen om så skulle krävas. Han skall dessutom ha 
ett yrke som ger honom möjlighet att ta semester före och under JSM. 

2 Lagledaren skall av förbundet kunna kräva att han utses så tidigt 
att han kan planera och leda verksamheten för JSM under hela skyt
tesäsongen samt att han får hjälp organisatoriskt och ekonomiskt, 
dels med tillräckliga medel för verksamheten och dels med förskott 
så att ledaren ej skall behöva ligga ute med pengar själv. 
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B Lagledaren har ansvar enligt i Instruktion för lagledare till JSM 
hänförbara punkter samt därut8ver för uttagning och antnälan av· del
tagare och lag. Särskilt framhölls i anmälningsskedet erforderlig 
kontakt med föräldrar, skola och ev militärt fö~band samt under 
tävlingen åtgärder för ordning, vilket ger harmoni inom gruppen med 
allt vad det innebär för ett gott tävlingsresultat samt ~espekt 
utåt. 

Värdet av en återsamling med uppföljning av vunna erfarenheter 
framhölls. 

C Viktigt att ledaren handplockas och att det skall vara ett frivil
ligt åtagande. Ledaren skall helst vara självskriven och växa fram 
av sig själv. Givetvis skall under A uppställda krav ställas och 
uppfyllas& Genom kontinuerlig kontakt med ungdomarna och genom sin 
personlighet växer ledaren in i gruppen. Många gånger är det så 
att gruppen successivt förnyas och att ledaren på så sätt snart 

D 

är en del av gruppen när nya JSM-deltagare kommer in i den. Vikten 
av att en ledare arbetar med sin uppgift en längre tid framhölls 
liksom betydelsen av att biträdande ledare kan skapas inom gruppen. 

Debutanter får tas om hand särskilt. Detta torde vara lättare om 
JSM-truppen successivt under säsongen smälter samman genom tränings
tävlingar och läger. En nykomling torde under sådaraförhållanden 
känna sig hemma i gruppen vid själva JSM-tävlingen och får därigenom 
ökad trygghet och kan bättre koncentrera sig på sin tävlingsuppgift. 
Vad avser ordningsproblem skall sådana förebyggas genom klara in
struktioner och genom den anda som skall ingjutas i gruppen. Inför 
aktuella ordningsproblem måste ledaren stå fast och omedelbart in
skrida på ett sådant sätt att den felande förstår det orätta i 
sitt beteende. 

Härutöver framhölls värdet av att deltagande i Skol-SM av skolorna inom 
förbundet kunde ställas under gemensamt ledarskap. Tidigare var det 
självklart att skolorna, en eller flera tillsammans, svara för ledare. 
Numera synes så ej vara fallet, förmodligen mycket beroende på att skol
tävlingarna i olika grenar nu går spridda över landet och ej som förr 
under samma dagar i Stockholm. Det bedömdes som värdefullt att de erfa
renheter som förbundens ungdomsledare samlat även kan utnyttjas till 
nytta för de i Skol-SM deltagande och därmed också kunna ge denna täv
ling ett större deltagande. Praktiskt skulle ett sådant samlat ledarskap 
kunna nås om deltagande skolor sände ett exemplar av anmälningslistan 
till förbundsexpeditionen eller till lagledaren direkt. För ordnande av 
gemensam resa och förläggning skulle en kontakt före anmälan vara värde
full. 

§ 5 

Förbunds ungdomsmästerskap enligt JSM-program och ungdomar i förbunds
mästerskapen 

I förbunden anordnades berörda mästerskap enligt följande: 

G: Förbundsmästerskap öppet för alla. 1973 två ungdomar i topp. 

Juniormästerskap enligt JSM-program. 

K: Förbundsmästerskap för 4-Vet-5-klasserna. 

Juniormästerskap i liggande. 

L: Förbundsmästerskap öppet för alla men deltagare i lägre klasser 
skall anmälas av sin förening. 

Juniormästerskap enligt JSM-program. Kvalificering i kretsmäster
skap. 
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M: Förbundsmästerskapet fr o m 1974 öppet för alla .• 1973 fem juniorer 
deltog efter kvalificering, av vilka samtliga kom till finalen och 
17-årige 1-klasskytten Lars Johansson blev förbundsmästare. 

Juniormästerskap enligt JSM--program. 

N: Förbundsmästerskap öppet för alla. 

Juniormästerskap enligt JSM-program. 

På uppställda frågor gavs enhälligt svaren: 

A Juniormästerskap enligt JSM-program. 

B Förbundsmästerskapet öppet för alla. En sådan tävling ansågs endast 
samla dem som ansåg sig ha en chans. Andra omgången kan begränsas 
till tex 60 bästa i omgång 1 och de som har samma poäng som 60:e 
man. 

§ 6 

Förbunds ungdomsläger 

Förbunden ordnade ungdomsläger enligt följande: 

G; ordnar läger efter skolornas slut med 20-30 deltagare. 

K: har ej ordnat något ungdomsläger men possitivt intresse finns för det. 

L: först 1973 har läger anordnats i det med M gemensamma lägret i 
Köpingsvik inför JSM med goda erfarenheter och läger kommer i fort
sättningen att anordnas. 

M: har med mycket goda erfarenheter anordnat Revingelägret omedelbart 
efter skolornas slut i juni, dock skall 1974 detta läger läggas 
strax före skolstarten i augusti, eftersom skolungdome~s feriearbete 
börjar omedelbart efter skolans slut medan de sista veckorna av 
sommarlovet gärna disponeras för ledighet. Vidare har läger för 
JSM-deltagarna omedelbart före JSM slagit mycket väl ut. 

N: ordnar ett läger i samband med vinterlovet på Il6 med c:a 20-30 
deltagare. Mycket positiva omdömen. Ungdomarna lär sig förutom skyt
te att ta hänsyn till varandra i gruppen. För lödarna är det värde
fullt att lära känna ungdomarna under en sammanhängande tid. Många 
kursdeltagare återfinns senare i ungdomssektionernas styrelser. 

1974 kommer skyttet att ingå som specialgren i ett av Hallands Idrotts
förbund anordnat ungdomsläger med c:a 130 deltagare med 10 från varje 
deltagande idrottsgren. Under förmiddagarna anordnas gemensamma aktivi
teter och på eftermiddagarna arbetar varje gren för sig. På kvällarna blir 
det åter gemensamma övningare 

Diskussionen gav följande synpunkter på frågorna: 

A Alla var överens om att lägerverksamheten var värdefull. 

Lägren borde i princip gynna skyttet som breddidrott; dock innebar 
det till 20-30 begränsade deltagarantalet att gallring kunde komma 
att krävas och då måste vissa riktlinjer finnas. Träningslägren in
för JSM avser givetvis toppskyttarna men genom att de samlar del
tagare från så många föreningar sporrar de de yngre skyttarna att 
försöka komma med ett senare år. 

För att kunna nå målsättningen att i lägren få deltagare från den 
stora bredden av ungdomar skulle lägerverksamheten upprätthållas 
kontinuerligt med flera på varandra följande omgångar. Problemet 
blir då ledarfrågan. De närvarande fann det svårt att bedöma huru
vida det skulle finnas tillräckligt intresse från tex lärare, som 
är fria hela sommaren, att svara för sådan verksamhet. 
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Frågan ställdes om det skulle vara möjligt med hjälp från militära 
förband eller Fo. Skulle CA kunna svara för skyttestipendiatläger 
på sommaren i likhet med nu anordnade vinterläger, som ju mötts 
med mycket stort intresse inte minst från förbunden i region Syd. 

B Gruppen för en ledare med ett biträde bör ej överstiga 20-JO del
tagare. En vecka bedömdes allmänt vara en lämplig tidsrymd. 

C Skyttelägren torde med fördel förläggas till sommaren med tanke 
på ledighet och att den ljusa och varma årstiden underlättar 
planering såväl av skytte som av övriga aktiviteter. 

D Under ett läger beredes tillfälle till andra aktiviteter tex 
motion och konditionsträning samt till avkoppling. Ett läger är 
rent allmänt fostrande för ungdomarna, är disciplinbefrämjande 
och ger gott kamratskap. 

Det framhölls vikten av att till ett läger knyta inte blott en 
~uglig ledning utan även lämpliga gäster tex Lars Rudholm från 
OS eller Jarheden-Arbinger från Norma, som kan bidraga med många 
nyttiga teoristunder. 

§ 7 

SkytteÖS rikstävling 

Utsänt material kom~letterades på ett klargörande sätt av i tävlings
kommitten ingående Ake Johansson. 

Diskussionen berörde huvudsakligen påtalade fuskmöjligheter och rätt
visesynpunkter med beaktande av organisatoriska problem i. samband med 
kontrollappens vara eller inte vara. 

Som ett alternativ att eliminera incitamentet till fusk framfördes att 
varje förening under tävlingsperioden genomförde tävlingen vid ett 
tillfälle med kraftsamling av propaganda och arrangörinsats för en 
stortävling inom föreningen och att prisfördelning med kungamedalj till 
50 % av deltagarna skulle koncentreras till föreningen helt med bort
seende av vad andra föreningar nådde för resultat. Därvid skulle också 
orättvisa i samband med väder och vind och olika banförhållanden elimi
neras. Lagtävlingen mellan föreningarna skulle givetvis då också utgå 
och riksprislistan skulle försvinna med inbesparing av kostnader för 
datakörning. Förbundstävlingen vad avser antalet deltagare i relation 
till akt~va skyttar kunde vara kvar i oförändrad form. 

Önskemål framfördes också om att medaljerna skulle vara disponibla för 
omedelbar utdelning, vilket allmänt ansågs väsentligt öka propaganda
värdet. Föreslaget system skulle emellertid försvåra skolornas del
tagande i tävlingen under idrottsdagar, om ej varje skola då skulle 
betraktas som en förening och således 50 % medaljer skulle utgå även 
vid varje sådant tillfälle. Dock skulle emellertid då medaljen kunna 
erövras på alltför låga resultat. Den synpunkten framhölls också att 
eftersom det var fråga om en propagandatävling så skulle man kunna tänka 
sig att man tillät flera omskjutningar och att medalj utgick vid viss 
uppnådd poäng, men å andra sidan framhölls att då försvann tävlings
momentet. 

Poängaspekten skulle möjligen kunna tillämpas i kombination med alter
nativet tävling inom varje förening för sig på så sätt att medaljens 
kvalitet bevakades så att medalj utdelades i tävlingen blott om viss 
poäng uppnåtts. 

T1ct1gare har m1l1t~ra fSrbanct haft sin rikspropagandatRvl1ng med samma 
plaketter. Kommer denna tävling att fortsätta med särskilt program an
passat för automatvapen? En sådan tävling skulle möjligen tillföra skyt
terörelsen medlemmar ur gruppen värnpliktiga efter utryckning, som vill 
fortsätta att försöka komplettera sin kungamedaljslängde 
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§ 8 

Lokalt aktivitetsstöd 

Nils Axel Månsson informerade om de nya tidsperioderna och framhöll 
vikten av att skytteföreningarna och dess ungdomssektioner planerade 
och protokollförde ungdomsverksamheten efter de riktlinjer som gäller 
för lokalt aktivitetsstöd samt därefter verkligen lämnar in ansökan 
därom, vilket inte bara ger de enskilda föreningarna pengar från stat 
och kommun utan även ger ett mått på den ungdomsaktivitet som bedrives 
inom förbundet, vilket kan ligga till grund för den bedömning som görs 
vid fördelning av landstingsbidrag, 

Sture Kjellgren informerade om det framgångsrika arbetet inom Kristian
stad län, vilket främst givit resultat i Österlens skytteförening. 
Kristianstadförbundet erhåller kopior på föreningarhas ansökningar om 
lokalt aktivitetsstöd och lämnar sedan ett kompletterande bidrag, vilket 
än mer stimulerar verksamheten. 

Vid diskussionen framgick att det var svårt att få folk att fylla i 
blanketterna och redovisa. Det bedömdes som betydelsefullt att förbunden 
hade en grupp, gärna med representanter frrn varje skyttekrets, som be
vakade verksamheten för lokalt aktivitetsstöd och bestod föreningarna 
med planeringsråd och att kurser ordnades för gruppledare. 

Vidare framhölls betydelsen för föreningarna att bevaka alla bidragsmöj
ligheter somt ex för lokaler och kursdeltagande. 

§ 9 

Fritt valt arbete, FVA 

FVA berör skyttet lokalt. Skytteföreningarna har kontakt med skolorna. 
Det bedömdes som väsentligt att man på förbundsplanet fick ett klart 
begrepp om verksamhetens omfattning bl a för att utröna behovet av ut
bildning av handledare. Lämpligen skulle formulär kunna utarbetas på 
ös, där Everhed och Rudholm har god kännedom om FVA och kontakt med verk
samheten i Stockholm. Förslag framkom om brevkurs för skyttar som funge
rar som handledare tex från Försvarets brevskola. 

Idrottsförbunden skulle kunna ordna handledarkurser för de specialister 
i olika grenar som är handledare, vilket varit på tal men tydligen för
fallit, då skolmyndigheterna skulle svarat för kostnaderna men medel 
därtill saknats. 

Skolorna ställer sig mycket positiva och har bl a bidragit till inomhus
banor och gevär. 

Beträffande ställda frågor framfördes: 

A Samarbetet skytte-skola ansågs genomgående bra såväl ifråga om FVA 
som vid anordnande av idrottsdagar. 

B Genom att ställa handledare till FVA till skolans förfogande och 
hjälpa ti~l med idrottsdagar. Deltagande elever kan bli medlemmar i 
skytteförening och ev kan FVA byggas ut att även omfatta verksamhet 
på elevernas fritid i form av grupper för lokalt aktivitetsstöd. 
Kontakten med skolan ger alltså skolan dess rekryteringsbas. 

C Med handledaren som kontaktman erhålles erford~rlig kontakt. 

§ 10 

Utbildningshj&lpm~d~l eftligt förteckning i Ungdomsskytten 

Bildband användes i utbildningen och den nya serien om luftgevärsskytte 
efterlystes som mycket önskvärd. 
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Av anvisad litteraturenvändes "Så blir Du skytt" som priser och vid 
kurser och läger liksom "Gevärs skyttets teknik och taktik" .• 

I anslhtning till utbildningshjälpmedlen enligt särtrycket togs även 
upp frågan om den stimulans som i särtrycket upptagna skyttemärken 
kan medföra i ungdomsarbetet. Det framhölls att lämpligt anslag i samma form 
som befintlig färgplansch över alla märken skulle vara lämpligt samt 
att blankett i liggande AJ för uppföljning av skjutna märkesserier 
skulle underlätta ungdomsledarnas redovisning och hålle skyttarna in
formerade om godkända serier och erövrade märken. 

Vidare framhölls propagandavärdet av att erövrat märke omedelbart ut
delas. 

§ 11 

Ungdomscup 1974 

Nils Axel Månsson informerade om ställningen om vandringspriset efter 
två riksfinaler, vilket kommer att framgå av 1974 års tävlingsbestäm
melser, som kompletterats med särskiljningsbestämmelser och klarläg
gande angående möjligheten att anordna en omgång som hemmabanetävling 
samt ett senareläggande av sista dag för de inledande omgångarna 1-J 
med 14 dagar. 

Beslöts att 1974 års regionsfinal skall gå lördagen den 10.8. på Höörs 
skjutbana som har 10 tavlor på resp 200 och J00 m och medger samtid!g 
skjutning på båda avstånden från samma skjutvall. Kontakt tages snarast 
med Höör. 

§ 12 

Regionskonferens 1975 

Vid fastställande av tidpunkt befanns det väsentligt att ha konferensen 
redan före 1975 för att kunna vidtaga åtgärder före årsskiftet och få 
med tävlings- och sammanträdesdata i 1975 års program. 

Beslöts att nästa regionskonferens skulle hållas lördagen den 7 december 
1974 på Il6 i Halmstad, dit Hans Johnsson hälsade välkommen. 

§ 13 
Information om "Alkohol-precision" 

Medsända häften hade genomgåtts. 

Skyttar och sprit var nog inget problem men väl allmänhetens inställning 
till problemet. Det ansågs väsentligt att vanföreställningen, att en sup 
eller en mellanöl före en skjutning hörde till, med kraft skulle motarbe
tas. 

Ingen ansåg att mellanöl förekommit i samband med ungdomstävlingar i skyt
te eller att någon ungdomsskytt setts påverkad på någon skjutbana. Väl 
kunde det emellertid konstateras att det numera i många fall ingick i ung
domens, umgängesvanor att dricka mellanöl och att skytteungdomen därvidlag 
säkert ej utgjorde något undantag. I tidningsreferat har framhållits att 
mellanölsdrickandet skulle vara betingat av ungdomarnas strävan efter 
ökad säkerhet~ i sitt umgänge eller kanske rättare strävan att komma över 
sin osäkerhetskänsla. För många var det nog oförmågan att avvika från 
"gänget" som fick dem att dricka mellanöl. Ungdomen vill vara "tuff"~ 
Förtäring av spritdrycker i ungdomskretsar ansågs ej varn något problem 
inom skyttet. 

Info~mation i någon rorm, g~rna 1~ttfattligt och vädjande till humorn 
borde lämnas och material härtill borde anskaffas centralt och komma uppi
från. I detta sammanhang framhölls idrottens affischer mot rökningen 



• "Gör ett ryck - sluta röka" med en tyngdlyftare eller "Hoppa över rök
ningen" med en häcklöpare. På kurser kan information läggas in. Thore 
Möller framhöll att något kunde göras i Malmöhusskytten. 

Förutom alkohol - då främst mellanöl~ kan emellertid även rökningen 
bland ungdomen utgöra en fara. Ur precisionssynpunkt är rökning direkt 
förkastlig. Rökningen är dessutom starkt konditionsnedsättande och 
enligt läkarvetenskapen på sikt hälsovådlig, Även här skulle en infor
mationsinsats kunna göras på skjutbanor, kurser och konferenser. 

§ 14 
Ungdomsskytten som särtryck 

Det ansågs ej finnas något behov att Ungdomsskytten utsänds separat 
som särtryck till ungdomssektionerna. Svenskt Skytte med Ungdomsskyt
ten utsänds ju och i de fall något väsentligt förekommer tex nr 12/73, 
göres särtryck. 

§ 15 

Landstingsbidrag 

Genomgicks av Benkt Everhed lämnad information, varvid lämnades komplet
terande uppgifter av Olle Andersson, som deltagit i refererat sammanträde 9 med Smålands Idrottsförbund. 

• 

Lämnad information avsågs vara till hjälp för övriga skytteförbund i 
strävan att bibehålla och öka sina landstingsbidrag i den takt som verk
samheten växer. 

Beträffande i Smålandsfallet framförd synpunkt att landstingsbidragen 
lämnats för skytteförbundens allmänna verksamhet framhöll Nils Axel 
Månsson att risk i så fall fanns för kollision med från ÖS erhållna 
bidrag och att det syntes väsentligt att förbundens ungdomssektioner 
även i fortsättningen sökte bidragen liksom i det läge då ungdomsorgani
sationen var en från idrotten fristående ungdomsorganisation erkän:l för 
erhållande av statsbidrag för sin centrala verksamhet. 

Den verksamhet, som förbundens ungdomssektioner nu bedriver och som 
möjliggjorts av de landstingsbidrag som blivit ej följd av den satsning 
som gjorts på ungdomsverksamhet de senaste åren, skulle allvarligt för
svåras om de ekonomiska förutsättningarna försämrades genom lägre lands
tingsbidrag. Det skulle vara ett svek mot ungdomen, som slutit upp i 
skyttet i stor omfattning, att nu ej fullfölja den satsning, som ungdomen 
har rätt att förvänta sig efter de utfästelser som statsmakterna gjort 
om en ökad satsning på ungdomsverksamhet. 

Från Malmöhusförbundet rapporterades att landstingsbidrag erhållits 
enligt framförd beräkning av ökningen av verksamheten. 

Avslutningsvis framfördes förhoppningen att landstingsbidragsfrågan i 
Småland skulle föras till ett lyckligt slut sedan Everhed och Rudholm 
så aktivt tagit sig an problemet. 

§ 16 

Under punkten öv~iga frågor hade ingen någo~ att anföra, varför ord
föranden tackade de närvarande för en intressant och givande diskussion 
och framförde sin uppskattning över deltagandet trots att det i bensin
bristens tider inneburit mycket tidig revelj till första morgontåget, 
för kronobergarna redan vid 5-tiden, samt sitt beklagande att snöstormen 
på fredagskvällen tydligen ställt till med trafiksvårigheter på Österlen, 
vilket reducerat deltagandet. 

Justeras 

"rn fidem 

N-A Månsson 

Rätt avskrivet intygar: 
c-: /' ~ cr.✓-7 o'-":J/ - ":- r--, . ~ .. ~ ............... . 




